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•"Dalje jačanje kapaciteta fitosanitarnog

sektora u oblasti zaštite bilja, zdravlja bilja, 
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inspekcije" 
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‚Zašto je Anoplophora karantinski štetni organizam?‘

Prvo pitanje na koje se trebe dati odgovor je: 



...nanosi štetu drveću bušenjem 
hodnika unutar stabala. Izlazne 
rupe su također prolaz za druge 
patogene (gljive, bakterije, 
viruse) prema unutrašnjem 
dijelu stabla, što dodatno 
doprinosi uginuću stabala.
Gotovo sva bjelogorična drveća 
su domaćini ovog štetnog 
organizma dok crnogorične vrste
nisu podložne.

Jer…
ŠTETA STABLIMA



… nanosi štetu
proizvodnji stabala i 
privredi/trgovini

RASADNICI & PRIVREDA

Jer…



… napada urbane šume i prouzrokuje gubitak biološke 
raznolikosti
...Može doći do šuma ili velikih parkova

GUBITAK ZELENIH POVRŠINA & 
BIODIVERZITETA

Veliki gradski park - Milano

Jer…



Jer problem Anoplophore ne dotiče samo rasadnike i farmere, nego i 
javne vlasti koje su uključene u održavanje zelenila kao i u čuvanje 
okoliša (a do kojih je jako teško doći putem uobičajenih komunikacijskih
kanala)

Jer su contingency ??? I praćenje ovog štetnog organizma obavezni, 
međutim trenutno je nemoguće za osoblje fitosanitarne službe pokrivati
sve biljke domaćine!

Veoma je važno pozvati sve građane da obavijeste fitosanitarne službe o 
mogućem pronalsku ovog insekta ili o pronalasku simptoma zaraze
Anoplophorom.

Poruka koja se treba prenijeti građanima:
"Anoplophora nije opasna za ljudsko zdravlje, ali predstavlja veliku

opasnost za naša drveća i okoliš!"

ZAŠTO JE TOLIKO BITNA INFORMATIVNA KAMPANJA?



INFORMISANJE 
JAVNOSTI

Često se dešava da zaraza CLB ostaje 
godinama nezapažena, što omogućuje lako 
širenje bolesti i na nova poručja. Kada 
zaraza dostigne veliki procenat, teško ju je 
i iskorijeniti.

Stoga je RANO OTKRIVANJE jedan od 
najvažnijih ciljeva.



Obrazci su 
dostupni i 
na EPPO 
web
stranici!



Koristiti 
domaće ime



U početnoj fazi praćenja možda će biti potrebno biti u pratnji 
policije!



 informativni materijal (pripremljeno 2,5 milijona primjeraka 
između 2008 i 2010. godine)
 TV spotovi
 web stranice
 info punktovi na javnim mjestima
 dvije telefonske linije (s besplatnim pozivima)
 dvije e-mail adrese
 novinski članci

Regionalni Savjetnik??? je uputio pismo s informativnim
materijalom svim:
 gradonačelnicima općina, pokrajinama, šumarskim službama
 rasadnicima i vrtnim centrima



INFORMACIJE OPŠTINAMA, ODRŽAVAOCIMA PARKOVA
I GRAĐANIMA



INFORMACIJE VLASNICIMA RASADNIKA I 
LANDSCAPERS???



KONFERENCIJA ZA ŠTAMPU



JAVNI SASTANCI



MEĐUNARODNI KONGRESI





GOVORNA POŠTA + KONTAKT PUTEM 
E-MAILA

 U 2008 oko 500 poziva/e-mailova

 U 2009 1069 poziva/e-mailova

 U 2010 1447 poziva/e-mailova

 U 2011 835 poziva/e-mailova

 U 2012 1338 poziva/e-mailova

Od 2008. godine, informativna kampanja se vrši svake 
godine



REZULTATI

Anketa sprovedena među građanima pokazala je vrlo 
visok nivo efikasnosti.

U 2008. godini otkrivene su nove zaraze na području 
Brescije (150 km od Milana), zahvaljujući 11 poziva 

građana.

Također je na području Milana nekoliko drugih zaraza 
pronađeno zahvaljujući saradnji građana (npr. zaraza 

u gradskom parku "Parco delle cave").



Informativna kampanja omogućila je fitosanitarnim službama 
otkrivanje druga dva invazivna štetna organizma: Psacothea 

hilaris i Aromia bungii



ZAKLJUČCI

Rano otkrivanje omogućilo je smanjenje troškova iskorjenjenja.

Fitosanitarne službe Lombardije tražile su i dobile od Evropske 
komisije djelomično pokriće troškova informativne kampanje.

Sada je Evropska komisija prepoznala informisanje javnosti kao 
jednu od fitosanitarnih mjera 

Po novim odlukama, Evropska komisija zahtijeva od zemalja 
članica pripremu informativnih kampanja za podizanje svjesti 

javnosti.



Koliko košta 
velika

informativna
kampanja?

Nekoliko primjera…









Hvala na pažnji


